
Dagsorden til møde i Fagligt Forum. Tirsdag d. 27-08-2024.  Kl. 08.00 – 10.30. i rum  
Mødeleder:  HHB Deadline for punkter til dagsorden er   dag kl. 12 

Alle kan sætte punkter på dagsordenen. Skriv en indstilling under 

overskriften til dit punkt, der inddrager de 4 H-er (Se herunder) 
 

De 4 H´er Form Tid 

Hvad – Tema 

Hvorfor – Baggrund 

Hvorhen- mål 

Hvordan-Proces 

S – Sparring 

O – Orientering 

D – Drøftelse 

B - Beslutning 

 

Sæt tid af til punktet 

 

 

Referent og kaffehenter: CMB 

Afbud: 

AKN 

MK  

Kl.     -     Godkendelse og prioritering af dagsorden.ri4.14 

Tid Form Ansvarlig Punkter Referat 

 5 min B Mødeleder Godkendelse og evt. prioritering af dagsorden  

10 min D/B CMB Udlevering af tandbørster 

Alternativer til TePee tandbørster 

Hvad koster engangstandbørster eller billige 

flergangstandbørster? Hvad har vi mulighed 

for som alternativ, når vi ikke må udlevere 

TePee børster længere? 

Vi aftaler hvad vi gør fra 1.1.25 

 

Nordenta kan levere bløde engangstandbørster fra Topdent, der vil kunne 

accepteres til brug på klinikken ved instruktion. 100 engangstandbørster 

koster lige nu ca. 65 kr.  

TopDent kan også levere flergangstandbørster til forskellige aldersgrupper 

til en billigere pris, end de TePee børster vi bruger i dag. 100 Topdent 

flergangstandbørster koster mellem ca. 130 – 180 kr. alt efter hvilket 

alderstrin tandbørsten skal passe til. Vedlagt er kopi af priser på 

tandbørster (Se nedenfor).  

Forslag om at man fortsat lærer folk selv at have tandbørste med ved 

besøg hos tandplejen. Til dem der ikke selv har en børste med, kunne der 

bestilles alderstilpassede TopDent tandbørster til børn mellem 0-12 år. Til 

børn over 12 år og voksne kan anvendes Topdent engangstandbørster.  

Kan den politiske beslutning omstykkes? Hvis vi kan vise, at vi kan finde et 

billigere alternativ.  



HHB: Forslag om at der fra november skrives i indkalde-dokumentet at 

patienten skal have tandbørste med. Godkendt 

 

5 min O/B CMB Fagmøder 

Alle behandlere var positivt, for at hver andet 

tandlæge/tandplejermøde var opdelt. 

Ændringen implementeres 

 

Fra november planlægges første opdelte møde. Herefter opdelt møde hver 

anden gang.  

 O HHB Kommende temadag om radiologi 

Der gives en status på planlægning og 

udsendelse af dagsorden 

Søren fra Dentsupport er booket. Marie-Louise Milvang er booket 

HHB har booket de to computerlokaler på laksetorvet. Behandlerne 

opdeles i to grupper og fordeles i de to lokaler.  

HHB klargører alle computere dagen før med Cliniview og TK2.  

Hvad kan der planlægges for KA’erne imens? Snak om at bruge de 6 

klinikken på cariesgangen, til at øve placeringen at røntgenfilm. Evt. på 

hinanden (uden at skyde), hvis der ikke kan skaffes fantomer. Der 

opfordres til samtale KA’erne imellem, om placeringen af film og holder. 

CHA vil kontakte Annette Svanholm, for at høre om hun kan hjælpe med 

den praktiske undervisning på klinik i røntgenoptagelse. Hun skal spørges, 

om de har rtg.-fantomer der kan medbringes. 

Hvis Annette Svanholm har mulighed for at komme forbi, er der ønske om, 

at hun også fortæller noget om ny mesterlære. 

HHB og CHA planlægger KA delen, laver gruppeinddeling og igangsætter 

gruppearbejdet. 

15 D CMB Forslag til kommende faglige emner i 

tandplejen 

• Sølvdiaminfluorid. MR har en kontakt 

til Odense der bruger det  

• Børne-ungetandpleje i dag/ Oplæg af 

Marie-Louise Milvang om samme 

emne. 

KK foreslår at vi afstemmer, hvilken behandlingsnorm vores patienter i RKT 

kan tilbydes og ensliggøre tandplejetilbuddet, inden vi begynder at 

introducerer nye metoder. For eksempel kunne der fastsættes en norm 

for, hvilken behandling vi kan tilbyde på mælketænder? Og derefter 

behandle ens i hele tandplejen. Formålet skulle være at kunne overholde 

budgetter, ved at reducere behandlingsniveauet. 



• Hall-kroner.  Alternativ til at reducere behandlingsniveauet: At vi ikke vil bøje os for 

pressede budgetter, men håndhæve et mere rimeligt behandlingsniveau, 

og måske sprænge rammerne for vores budget. Vi har pligt til at udvise 

omhu og være samvittighedsfulde i vores virke.  

Alternativt: Først lære mere om andre behandlingsteknikker end dem vi 

bruger i dag. Kunne gøres ved at invitere en oplægsholder til at fortælle 

om fx sølvdiaminfluorid og Hall-kroner. Derefter diskutere i faggrupperne 

hvilken vej vi kan gå med tilbuddet om behandling.  

 

Snak om en fagdag i Romalt for hele personalegruppen hvor 

behandlingsniveauet kan diskuteres. Resultatet fra dagen skal munde ud i 

nogle forslag til Fagligt Forum, om hvor vi kan ligge behandlingsniveauet. 

Formål: Underbygge lighed i sundhed ved at ensliggøre. 

  AKN Styrelsen for patientsikkerheds (STP) 

tilsynsrapport fra Holbæk kommune 

STP har været på tilsyn i Holbæk kommunale 

tandpleje og givet en kritik af forhold om 

journalisering, som giver anledning til at vi ser 

vores procedurer og journalisering igennem. 

Der gives et kort oplæg på mødet og det skal 

besluttes hvem og i hvilket regi, der arbejdes 

videre med emnet 

Gennemgang af AKN’s PP præsentation ang. tilsynsrapport fra Holbæk 

Kommune. Vedlægges. 

Snak om at nedsætte en arbejdsgruppe der kigger ind i, om der skal 

ændres noget i vores fraser og orientere personalet om evt. ændringer. 

Der skal også laves en instruks, til opfølgning af pt. der har været i akut 

behandling hos pvt. tdl.  

Snak om at der i RM gruppen kigges ind i, om vi i vejledninger om 

mundhygiejneinstruks har stående, at der skal oplyses om egenindsats. 

Fagligt Forum opfordrer til at Sundhedchefen ser Tilsynsrapporten fra 

Holbæk og gøres opmærksom på, at tandplejen i Randers også er bagud 

med indkald ift. til de behov der oprettes.  

15 D/B HHB Kommissorium for fagligt forum 

Der er udarbejdet et udkast til et 

kommissorium for fagligt forum. Udkastet 

drøftes  

Udkastet til Kommissorium tilrettes og godkendes. HHB bringer 

Kommissorium videre til AKN der også skal godkende det. 

     

     



     

     

 O Mødeleder Evt. 

HHB: Forslag om en pizza og papvins dag for 

tandplejen 

 

Der ønskes arrangeret en social komsammen, hvor tandplejens personale 

kan hygge sig og møde AKN i lidt mere frie rammer. 

Kl.    Evaluering af mødet 

3 min S Mødeleder Evaluering 

Hvad er vi lykkedes med på mødet i dag 

Hvad skal vi gøre anderledes næste gang 

 

 
  



 



 


